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Antero Eerola och 17 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning: 

Under sommaren fick vi uppleva långa värmeperioder i Finland, som kändes av kraftigt också i 
huvudstadsregionen. I Finland var till exempel juni den varmaste i hela mätningens historia. Även på 
annat håll i världen kunde man se rekordvarma, rentav förödande värmeperioder. Bakgrunden till 
fenomenen är klimatförändringar som är en påfrestning för hela jordklotet.
 
Även om klimatförändringen inte bara ger upphov till att temperaturerna stiger – utan i ett större 
perspektiv extrema väderfenomen – är det mer än sannolikt att vi i Finland kommer att få uppleva 
varma somrar också i framtiden. Därför bör man i framtiden fästa stor uppmärksamhet vid att lindra 
värmen inne i lokaler. Detta borde gälla allt offentligt byggande och det existerande byggnadsbeståndet, 
även i Vanda.
 
Särskilt viktigt är det att kyla ner utrymmena i de serviceboenden för äldre och handikappade som 
samhället ansvarar för att ordna. Inomhustemperaturer på till och med 30 grader är mycket 
ansträngande, rentav outhärdliga för äldre och handikappade som rör sig dåligt eller eventuellt är helt 
oförmögna att röra på sig. De har inte möjlighet att söka sig ut i svalare väderförhållanden. För hög 
värme kan till och med vara farlig för äldre personer. Möjligheten att gå ut med människor som bor på 
vårdhem försvåras också av den fortsatta bristen på vårdare.
 
Verksamhetsområdet för social- och hälsovård i Vanda har berättat att det installerats kylmaskiner i flera 
verksamhetsenheter under sommaren och att det också beställts installeringar. Takten har ändå varit 
långsam, varför kylning har saknats på flera ställen.
 
I framtiden räcker det inte heller att social- och hälsovårdsväsendet inser behovet av kylning först när 
värmeperioderna har börjat. Man måste förbereda sig för dessa i god tid på förhand. Samtidigt måste 
Vanda stad kräva att privata vårdhem följer samma praxis i fråga om kylningen när staden upphandlar 
tjänster av dessa. 

Kylningen kan också förverkligas med hjälp av energisparande och klimatneutrala lösningar. Å andra 
sidan kan man inte säga till äldre personer som ligger i värmen att detta är er insats i arbetet för att 
stävja klimatförändringen – särskilt eftersom bakgrunden till den kvävande värmen just är 
klimatförändringen.
 
På basis av ovanstående med hänvisning till kapitel 22 punkt 1 i Vanda stads förvaltningsstadga lämnar 
vi, undertecknade ledamöter, in en motion med följande innehåll:
 
* Staden gör en utredning om att ordna med kylning i de kommunala och privata vårdhem för äldre och 
handikappade som finns i Vanda. Utgående från utredningen sätter man igång med en övergripande 
plan för att ordna med kylning redan till nästa sommar. Det eventuella behovet av anslag när det gäller 
att ordna kylning tas upp vid höstens budgetförhandlingar.



Stadsfullmäktige 23.8.2021 § 36
 
Beslut: 
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.

Bilaga:
- Antero Eerolas och 17 andra ledamöters undertecknade motion om att ordna med kylning vid 
vårdhemmen för äldre och handikappade i Vanda


